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Hoge commissaris te Djakarta (Hirschfeld) aan minister van Uniezaken en Overzeese Rijksdelen (Van
Maarseveen) , 18 juni 1950

Voor Van Maarseveen, mede voor Drees en Blom.Uw 73 ontvangen.
Zodra de door U vastgestelde Engelse teksten ontvangen en een enkele seinfout

opgehelderd is, zullen de brieven aan Hatta en de UNCI geheel overeenkomstig de door U
opgestelde tekst worden verzonden. De verzending zal Dinsdagmorgen plaatsvinden. Om
misverstand te voorkomen zou ik de nadruk willen leggen op het feit, dat ik op practisch-
politieke gronden overwegend bezwaar heb tegen het door U in deze aangelegenheid
vastgestelde beleid. Uit mijn voorgaande telegrammen was U dit duidelijk en in de vergadering
van de Ministerraad van 8 Mei heb ik daartegen reeds gewaarschuwd. Dit beleid vervult mij met
grote zorg en ik vrees, dat daardoor aan een oplossing van belangrijke vraagstukken schade zal
worden gedaan. Indien in de practijk zou blijken, dat ik ongelijk heb gehad, zal ik mij daarin
alleen verheugen. Voor zover dit gedurende mijn nog zeer kort verblijf hier te lande mogelijk zal
zijn, zal ik er naar streven moeilijkheden, die ik verwacht zoveel mogelijk op te vangen. Ik doe
derhalve geen beroep op U om verzending van deze brieven niet te laten doorgaan en evenmin
doe ik voorstellen de teksten te wijzigen, vooral omdat dit laatste nauwelijks mogelijk; zij zijn
namelijk een weergave van een door U vastgestelde gedragslijn, die op onderdelen moeilijk te
wijzigen lijkt. Ik behoud mij echter voor op deze zaak terug te komen zodra reacties daartoe
aanleiding geven. Ter aanvulling van hetgeen ik U vroeger seinde, zou ik er nog eens de nadruk
op willen leggen, dat naar mijn oordeel de Regering zich vergist, indien zij zou denken dat zij
deze maal de wereldopinie wel aan haar zijde zou kunnen krijgen. Een nederlaag op dit gebied
zal in tegendeel onze positie nog ernstig verzwakken. Voorts geloof ik niet, dat plebiscieten in dit
land door de betrokken bevolkingsgroepen met vreugde zullen worden begroet wanneer het
publiek gewaar wordt dat Nederland daar thans op aandringt. U mag niet vergeten, dat
verschillende bevolkingsgroepen hier te lande het gevoel hebben, dat zij door Nederland min of
meer in de steek gelaten zijn tijdens de RTC. Men brengt deze groepen alleen maar in verdere
moeilijkheden en levert geen reële bijdrage voor een werkelijke verzoening tussen de
Indonesische bevolkingsgroepen die in the long run nodig zijn.

Of de UNCI tot practische realiseerbare beslissingen op dit gebied in staat zal zijn, meen
ik te moeten betwijfelen, ook wanneer men in aanmerking neemt, dat de Veiligheidsraad
practisch niet werkt. De V.S. zullen naar mijn oordeel niet bereid zijn in deze zaak druk uit te
oefenen.

Indien het mogelijk zou zijn het Ambonese geschil langs practische weg op te lossen,
impliceert dit steeds dat de RIS aan de Ambonese bevolking zekere bevrediging zal moeten
schenken. De door U ingeslagen weg bevordert m.i. een oplossing in deze richting niet. Wanneer
de brieven in handen van Hatta en de UNCI zullen zijn gekomen, zal men mij ongetwijfeld
vragen 'waar wil de Nederlandse Regering eigenlijk naar toe?'. Het lijkt me voor mij van belang
indien U mij in ieder geval een indicatie zoudt kunnen geven van hetgeen U uiteindelijk na
gevolgd debat bevrediging zou kunnen geven.
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